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Hvor jobber vi med prosjekter?

Energeia © All  ri ghts reserved 22024.09.11

Det er mange prosjekter med ulik grad av 
modenhet, størrelse og utforming.

Hovedvekten er på Innlandet basert på at det 
var der vi startet og geografisk egnethet.

Nesten alle prosjektene er i skog og grunnen til 
dette er at jordvernet står sterkt samt at 
gråarealene er få.

De 8 mest modne prosjektene representerer ca. 

Installert effekt på 470MW 

Årlig produksjon på 564GWh – (37 600 husst.)

Areal på 7500daa - 



Solenergi på bakken – hvordan kan det se ut?
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Hva koster strømmen? 
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* Utfallsrommet representerer både ulik utvikling i teknologikostnader og (u)gunstig geografisk plassering. Estimatene er reelle størrelser og basert på en konsensus blant eksterne 
kilder som BNEF, IEA, Rystad, Thema Consulting, DNV, Volue, europeiske TSO'er, IRENA.

Oversikten er hentet fra Statnetts kortsiktige markedsanalyse 2024-2029, publisert i september 2024.



Verket – hva tenker vi der?
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Verket – hva tenker vi der?
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Nøkkeltall
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• Effekt levert på nett: 13 MW

• Årlig produksjon: 18 GWh

• Tilsvarer forbruket til ca. 1 200 
husholdninger eller ca. 1,5% av 
nettoforbruket i kommunen

• Areal benyttet: 220 daa



Nettilknytning
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Asker nett er positive. Ser på mulighet for tilknytning 
av inntil 1MW.

Største delen av effekten fra solkraftverket må mates 
inn til Lede sitt nett i Svelvik. Dette er NO2. Det er noe 
uavklart ifht. reglene rundt dette.

Lede sier at det er kapasitet i dagens nett for 
anleggets produksjon opp til 14MW.

Det er allerede lagt en sjøkabel med 20MW kapasitet 
mellom Svelvik trafo og ca 1km unna det planlagte 
solkraftverket. Kabelen er normalt ikke i bruk, og 
brukes kun ved «nødkjøring» dersom det er feil i Asker 
nett sitt nett. Veldig uavklart om vi kan få tilgang til å 
bruke denne.



Fordeler med prosjektet på Verket
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Fordeler

• Rask utbygging av fornybar energiproduksjon 
uten subsidier

• Den billigste nye kraften å bygge ut

• Arealet vil av mange sees på som et gråareal

• Bidrar med kraft som igjen kan bidra til 
industriutvikling

• Prosjektet hindrer ikke en fremtidig videre utnyttelse 
av sandressursen

• Ikke et varig inngrep, ingen støy, ingen refleks, rager 
ikke i terrenget 



Ulemper med prosjektet på Verket og solenergi
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Ulemper

• Et stort område blir inngjerdet og ikke tilgjengelig 
for verken dyr (vilt) eller mennesker (friluftsliv)

• Allemannsretten går tapt

• Utbygging skjer på bekostning av det som kunne 
blitt flotte rekreasjonsområder. Er det en ønsket 
arealdisponering?

• Inngrepet i landskapet og endringen av landskapet 
er betydelig og berører et stort areal. 

• De som bor nærmest blir berørt

• Støy, trafikk og stygt anleggsområde i 
byggeperioden

• Kraft produseres bare når solen skinner og det 
produseres mest om sommeren og minst om 
vinteren

• Et varig inngrep?

Ulemper

• Flere registrerte kulturminner rett  utenfor 
prosjektområdet

• Tett på Svelvik som har kulturmiljø og landskap av 
nasjonal interesse

• Naturreservat i umiddelbar nærhet

• Rik sandfuruskog i umiddelbar nærhet

• Slåttemark i umiddelbar nærhet

• Flere arter av stor og særlig stor 
forvaltningsinteresse

• En rekke rødlistede arter

• Prosjektet ligger delvis innenfor aktsomhetssonen 
for flom (og snøskred?!)
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Hvorfor ta arealer på bakken når vi kan bygge ut tak og fasader?
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• Utnytt tak og fasader der det er mulig.

• Et bakkemontert anlegg kan produsere til ca. 30 øre 

/kWt, mens et tak anlegg produserer til ca. 70 øre 

/kWt. 

• For å slippe å betale nettleie må den som forbruker 

strømmen fra anlegget også eie det. Det er derfor 

ugunstig å bygge ut på noen andres eiendom.

• Ansvarsforhold om noe går galt.

• Vinkel og retning er ikke optimal.

• Det er ikke lønnsomt for takeieren, så hvem skal 

betale?



Kontaktpersoner
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Energeia AS:

• Jarl Egil Markussen, Viseadministrerende direktør, jarl@energeia.no , 4802 3214

Eidsiva Vekst AS:

• Lars Eivind Stagrim Håve, Leder vindkraft og solkraft, LarsEivindStagrim.Have@eidsiva.no , 481 64 678
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Kraftproduksjon i Asker kommune

1

Prinsipper, rammer og henvendelser fra utviklere og grunneiere



Forbruk og produksjon av elektrisk kraft - Europa
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Kraftproduksjon i Norge

ü Energikommisjonen 2023;  Mer av alt – Raskere
• Vi går mot energiunderskudd i Norge

ü Innen 2030 minst 40 TWh økt produksjon og minst 20 TWh 
energisparing 

ü Kraftoverskudd bidrar til forsyningssikkerhet og konkurransedyktige 
priser
• Eneste langsiktige måten å beholde konkurransefordel på energipriser for Norge er å 

ha et lite kraftoverskudd, ref. pris smitte fra Europa
ü Kommunene må få en mer aktiv rolle

• Høring om endringer i energilovforskriften for solkraftanlegg der grense for 
konsesjonsplikt settes for anlegg med installert effekt på over 5 evt. 10 MW

• Saksbehandling etter Plan & Bygningsloven 
ü Solkraft

• Helhetlig regulering for solkraft på bygg og bakkemontert solkraft
• Forenklet søknadsprosess, ref. endringer i eneregilovforskriften
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Kraftproduksjon i Asker kommune

• Mange henvendelser (10-12) ila siste året – tre pågående pr. nå
• Mest henvendelser på solkraft, men også småvind, typisk 3-5 vindmøller
• De mest egnede områdene finnes i Asker syd
• Utviklere har anlegg andre steder og er godt kjent med lovverket og ulike hensyn
• Noen går rett på grunneier og via Energiloven noen starter med kommunen
• Anleggene er relativt små mellom 10 og 20 MW eller 120-230 da areal
• Asker kommune v/Kommunedirektøren er opptatt av at slike anlegg ligger tett på 

etablerte grå næringsarealer og at strømmen gir mer næringsetablering og 
arbeidsplasser muliggjort av lokal grønn strøm

• Gjeldende arealplaner er førende og tilgjengelige gråarealer ønskes vurdert først
• Flere av prosjektene som utviklere vurderer i Asker kommune er på LNF områder
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Kraftproduksjon i Asker kommune 
ulike henvendelser siste året

• Ocean Sun AS (flytende solkraft) demoanlegg
• Sunlit Sea AS (flytende solkraft) demoanlegg
• Norsk Solstrøm AS – New Energy Solutions 

(solceller)
• Statkraft AS (solceller på egen grunn)
• Vindr AS (vindkraft – småvind 3-5 møller)
• Norsk Vind AS (vindkraft – småvind 3-5 møller)
• Hurum Energi AS (solceller)/Askerhalvøya Eiendom
• Skala Partners Norge AS (solceller)
• Pyur Energi AS (solceller)/Statskog grunneieravtale
• Energeia AS (solceller)/Svelviksand grunneieravtale
• Stormvind AS (solceller)



Regelverk og kommunens arealplanlegging



Kraftproduksjon og kommunens arealplanlegging
• Plan- og byggingsloven omfatter en rekke bestemmelser som unntar anlegg for produksjon, omforming og 

overføring av energi fra normale krav til tiltak i plan- og bygningsloven.

• Grunntanken er at viktige anlegg for kraftforsyning skal håndteres på et overordnet nivå. Energiloven styrer 

dette gjennom krav om konsesjon. 

• I utgangspunktet skal etablering av anlegg der det stilles krav om konsesjon behandles av NVE, ikke av 

kommunen. For å gi konsesjon skal de samlede fordelene for samfunnet være større enn ulempene.

• Det er ønskelig at kommunens arealplaner samkjøres og harmonerer med NVE sine konsesjonsprosesser. 

• Det er ulike regler og prosesser for etablering av vind- og solkraftanlegg.  

7



Solkraft – dagens regler
• Plan og bygningsloven §12-1 sier spesifikt at det ikke stilles krav om reguleringsplan for etablering av 

anlegg for produksjon av energi etter energiloven, med unntak av vindkraft på land.

• Dette betyr at NVE fritt kan innvilge konsesjoner til etablering av solkraftanlegg i arealer som er regulert til 
andre formål i kommunens arealplaner. 

• Kommunen er høringspart i konsesjonssakene, men har ikke myndighet til å overprøve NVE.

• Når NVE har innvilget en konsesjon for etablering av solkraft i et areal der kommunens planer ikke tillater 
oppføring av bygg eller anlegg, typisk LNF, kan dette løses gjennom at kommunen gir dispensasjon fra 
byggeforbudet i formålet. 

• Alternativt kan kommunen gjøre oppføringen lovlig etter plan- og bygningsloven gjennom regulering. 

• Hvis kommunen ikke ønsker å gi dispensasjon, eller gjennomføre regulering, kan NVE beslutte å 
gjennomføre statlig plan for å sikre at anlegget blir bygget lovlig. 

8



Solkraft – regler i endring
• På grunn av stor pågang av konsesjonssøknader for solkraftanlegg de siste årene har det blitt forslått å endre 

regelverket knyttet til konsesjoner etter energilovforskriften for solkraftanlegg. I høringsbrev fra 
Energidepartementet den 26.06.2024 forslår regjeringen å sette en effektbasert grense for konsesjonsplikt. 
Grensen foreslås satt til installert effekt på over 5 megawatt. 

• Hensikten med endringen er å gi kommunen myndighet til selv å godkjenne mindre solkraftanlegg, og 
begrense mengden konsesjonssøknader som går til NVE. 

• Dette skal gjøre søknadsprosessen enklere for utbyggere av mindre anlegg, og raskere for utbyggere av 
store anlegg. 

• I høringsnotatet fremgår det at solkraftanlegg under forslått grense skal behandles av kommunen etter plan 
og bygningsloven. Dette betyr at mindre solkraftanlegg skal reguleres gjennom kommunens arealplaner. 

• Etablering av større anlegg vil fremdeles være unntatt behandling etter plan og bygningsloven. 

• Merk at det kan fremdeles være konsesjonsbelagt å etablere anlegget for overføring av strømmen til nettet. 

9



Vindkraft – krav om områderegulering
• I 2023 ble det vedtatt endringer i plan- og bygningsloven og i energiloven for å gi kommunen 

mer innflytelse i prosessene knytta til etablering av vindkraft på land

• Lovene ble endret til å spesifikt kreve at det foreligger områderegulering fra kommunen 
før det kan gis konsesjon for etablering av vindkraft på land.

• Dette betyr at kommunen skal avklare hvilke arealer som skal tilrettelegges for utbygging 
med vindkraft gjennom ordinære planprosesser fra kommuneplan og ned til områdeplan.

10



• Konsekvensene for natur og miljø er avhengige av hvor anleggene plasseres
• Bygningsintegrerte og takmonterte anlegg (minimale konsekvenser)

• Mindre konsekvenser:

• «grå arealer» 
• samlokalisering med eksisterende næringsparker eller infrastruktur

• Større konsekvenser:

• «grønne arealer»
• dyrket mark

Kraftproduksjon – prioritering av arealbruk
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Kommunens føringer
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Viktige føringer fra NOU Omstilling til lavutslipp

• Vi må først redusere energiforbruket -> fokus på energieffektivisering

• Norge må parallelt øke produksjonen av fornybar energi

• All produksjon av energi (også fornybar) har negative konsekvenser for natur og ressursbruk

• Ved økt utbygging av fornybar energi må Norge være mer restriktive i utbygging av arealer til andre 
formål og i størst mulig grad ta i bruk arealer som allerede er utviklet

• Unngå bruk av skog og andre karbonrike arealer til energiproduksjon

• Småskala kraftproduksjon, som solceller på tak, krever mindre nedbygging av natur enn 
storskala produksjon

• Potensialet for solkraft på tilgjengelige tak og fasader tilsvarer en årlig kraftproduksjon på ca. 
65,5 TWh per år (dvs. omtrent halvparten av utbygd vannkraft i Norge) 
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Strategier fra temaplan Handling mot klimaendringene

Asker kommune skal:

• i samarbeid med næringslivet, jobbe for at nye bygg skal bli 
nullutslippsbygg, gjennom å redusere utslipp fra materialer, energi, 
byggavfall og anleggsfase

• gjennom økt fokus på energirehabilitering, økt kompetanse på 
energioppfølging, og nær-nullenergistandard i nybygg, redusere 
energibruk i egne bygg og være en pådriver for reduksjon av 
energibruk i private bygg

• skal etterstrebe en balanse i arealregnskapet, gjennom å sikre at 
nedbygging av natur og matjord kompenseres for og ikke fører til 
at karbonrike arealer eller matjord totalt sett, reduseres i omfang eller 
kvalitet 15



Strategier fra temaplan Naturmangfold

Asker kommune skal:

• unngå klimatiltak som gir negative 
konsekvenser for naturen

• unngå å bygge ned karbonrike arealer

• gjennom forvaltning og vern, stanse og 
reversere tap av arter og naturtyper

• gjennom en nullvisjon unngå nedbygging og 
omdisponering av dyrka og dyrkbar jord

16



Kraftproduksjon på «grønne arealer» 
– konsekvenser for klima
• Utbygging av fornybar energi er viktig for å redusere Norges klimagassutslipp

• Samtidig er intakt natur vårt viktigste verktøy for å lagre karbon og for tilpasning til 
konsekvensene av pågående klimaendringer

• Nedbygging av karbonrike arealer fører til klimagassutslipp og redusert 
karbonlagringsevne

• Samlet klimaeffekt av utbygging av kraftproduksjon på karbonrike arealer er usikker 
og vil avhenge av:

• hvor mye karbon den spesifikke naturtypen lagrer

• hvor effektivt anlegget produserer energi

• En grundig livsløpsanalyse vil være nødvendig for å gjøre en nøyaktig vurdering
17



Kraftproduksjon på «grønne arealer» 
– konsekvenser for natur og friluftsliv

• Utbygging av anlegg og infrastruktur fører til tap av natur og fragmentering av 
sammenhengende naturområder

• Forringelse av leveområder for dyr og fugler 

• Trekkfugler kan bli påvirket av vindkraftverk som plasseres i trekkrutene

• Inngjerding av anlegg vil stenge for friluftsliv og vilt

• Friluftslivet kan bli påvirket av at turområder fragmenteres, naturopplevelsen forringes, 
stier/løyper kan bli lagt om og anlegg kan føre til støy

18
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Fornybar kraft
til alle
https://www.pyurenergy.no/

Formannskapsmøte 
Asker Kommune

https://www.pyurenergy.com/


Vi koker planeten!
Verden ser etter mer fornybar energi.



20 % økt etterspørsel
etter elektrisitet i Norden innen 2030.



Statkraft forventer kraftunderskudd
i Sør-Norge fra 2026. 



PyurEnergy sikter mot å bli en 
ledende fornybarutvikler i 
Norden

Vi utvikler solkraftverk i en 
industriell skala i Norden

Fornybar kraft til alle
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Unike forhold
skaper stor verdi for fornybar kraft i dag

Tidspunktet er riktig nå

Økt etterspørsel etter fornybar kraft i 
Norden er drevet av flere faktorer:

• Det Grønne skiftet og digitaliseringen
• Økte CO2 kostnader
• Forbedret nettkapasitet i Europa
• Kraftunderskudd i Sør-Norge fra 2026
• Høye strømpriser
• Felles ønske om å få til det grønne skiftet 

reduserer risikoen ved tidligfase-
utvikling

Vi har lang erfaring med å 
bygge og drifte kraftverk

• Selskapene Blåfall Utvikling og Norsk 
vannkraft eier og drifter 14 vannkraftverk i 
Norge i dag, og bygger ytterligere 13 
vannkraftverk

• Industrielle partnerskap
• Langsiktige kraftleveranseavtaler
• Flere milliarder kroner i finansiering av 

fornybarprosjektene i Blåfall Utvikling, Norsk 
Vannkraft, Green H og Pyur

Vi er tidlig ute

• Kort tid fra utvikling til drift av solkraftverk 
• Relativt få etablerte aktører
• Mange god prosjekter og landområder 

tilgjengelig
• Lokale kommuner og grunneiere er 

positive til solkraftprosjekter
• Vi utvikler mange prosjekter i parallell 

sammen med partnere

01 02 03

3
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Oversikt
I samarbeid med industrielle aktører, 
kraftprodusenter, myndigheter og 
nettverksoperatører, utvikler, bygger, 
kjøper, drifter og eier fornybarprosjekter i 
Norden.

Visjon og Formål
Fornybar kraft til alle

Mål
Vi skal innen 2030 installere 1 GW med 
fornybar kraft i Norden

980
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Valg av 
landområder

• I samarbeid med lokale 
interesser finner vi fram 
til gode landområder for 
solkraft

• Pyur ser etter nye 
attraktive lokasjoner 
for utvikling av nye 
solkraftverk

• Valg av lokalitet er 
basert på aksept fra 
grunneier og 
lokalsamfunn, 
miljømessige forhold, 
solforhold og nett-
infrastruktur

TG1

Etablering av et solkraftverk. Prosessen fra utvikling til bygging og drift

Forhandlinger
med grunneiere

• Vi leter etter grunneiere 
som ønsker å bidra til 
verdiskapning og 
benytte landområder til 
å skape inntekter, samt 
planlegge for fremtiden.

• Samarbeidsavtalen 
regulerer årlig leie og 
andre viktige forhold. 
Leien kan være en 
kombinasjon av andel av 
omsetningen av 
kraftverket og en fast 
betaling

TG2
Konsesjonssøknad

• Vi har ti års erfaring med 
å håndtere søknader, 
konsekvensutredning, 
produksjons-
beregninger, offentlige 
høringer og planlegging.

• Prosessen omfatter 
innsending av søknad, 
konsekvensutredning 
(sosial, miljømessig, 
økonomisk), solstråling 
og byggeplanlegging

TG3
Vi planlegger og 
forbereder bygging

• Vi gjør detaljert design, 
beregninger og innkjøp, 
sammen med våre erfarne 
partnere.

• Ved rettskraftig konsesjon 
settes arbeidet med 
detaljplan for NVE i gang. 
Her må utbygger 
dokumentere at parken 
bygges etter 
myndighetenes vilkår

• I parallell starter også 
arbeidet med anbud for 
utstyr, linje og 
entreprenørjobben slik at 
planleggingsfasen kan 
kortes ned

TG4
Bygging og drift

• I samarbeid med våre 
partnere, finansierer, 
utvikler og bygger vi 
solkraftanlegg i 
industriell skala.

• Solparken skal driftes 
effektivt med lokalt 
ettersyn

• Ved endt driftsperiode 
fjernes installasjonen og 
arealene tilbakestilles

TG5
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Prosjektene våre i TG3 – Signerte grunneieravtaler med 443 MW

Alle prosjektene er i NO1 og NO2
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Project Area Cap., MW Notice to 
NVE

Grid 
maturity DF DSO DF TSO Signed
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Project 1 Eidskog 19 AAS Jan 2023

Project 2 Midt Telemark 19 Feb 2023

Project 3 Larvik 5 Feb 2023

Project 4 Larvik 13 AAS Mar 2023

Project 5 Larvik 23 AAS Mar 2023

Project 6 Eidskog 16 Apr 2023

Project 7 Nissedal 48 May’23/
June’24

Project 8 Asker 26 May 2023

Project 9 Lillehammer 7 June 2023

Project 10 Holmestrand 10 June 2023

Project 11 Midt Telemark 16 AAR Nov 2023

Project 12 Nissedal 70 Dec 2023

Project 13 Øvre Eiker 37 Jan 2024

Project 14 Sør-Odal 11 Feb 2024

Project 15 Larvik 12 Apr 2024

Project 16 Kragerø 38 AAR Apr 2024

Project 17 Sør-Odal 52 Jun 2024

Project 18 Lillestrøm 12 TBA Aug 2024

Project 19 Halden 11 TBA Aug 2024

Sum TG3 MW 443

Sum TG2 608

Sum TG1 390

Total projects MW 1,440 47 projects, 29 MW on average
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Oredalen
solkraftverk
Ved Lindum mottaksanlegg



• Lokalisert ved Lindum Oredalen mottaksanlegg
• 26 MWp, årlig produksjon 26 GWh 
• Vil årlig produsere strøm for ca. 1300 husstander
• Byggetid: Ett år
• Eksisterende infrastruktur kan benyttes
• Areal: Ca. 270 dekar
• Statskog er grunneier på hele arealet

Oredalen solkraftverk



Lindum Oredalen
mottaksanlegg

Tofte



Godt egnet område
• Nærhet til grå arealer 

• Aktivt drevet skog

• Delvis hugd

• Gode solforhold

• Nærhet til transformatorstasjon med 
kapasitet

• Lite friluftsaktivitet i området

• Lite konflikt med naturverdier

• Nærhet til industri

• Kan kombineres med sauebeite



Nettilknytning
• 22 kV jord- eller luftkabel på hele 

eller deler av strekningen

• Langs vei og parallelt med 
eksisterende 132 kV



Betydning for Asker kommune
• Sikrer lokal kraftproduksjon ved Tofte
• Gir leieinntekter til grunneiere
• Gir inntekter til kommunen
• Tilrettelegger for industriell aktivitet
• Setter kommunen på kartet i Norges fornybarsatsing



Erfaringer fra solkraft i Norge i dag

17

Vi vil finne skånsomme installasjonsmetoder

Kilde: Solenergiklyngen

Buer solkraftverkFuruseth solkraftverk

Vi ‘låner’ området i konsesjonsperioden



Solen – vår største energikilde!
Verden ser etter mer energi

Solkraften er kortreist, der vi slipper å 
tape energi ved å frakte strømmen i 
kabler over store avstander. Dette øker 
forsyningssikkerheten vår i Norge, 
samtidig som norsk solkraft bidrar til å 
kutte utslipp.



Skann QR-koden for mer informasjon om Pyur Energy.
Christopher Kjølner – tlf 905 31 962

Fornybar kraft til alle
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Oppfølging strategi
Formannskapet Asker 17 september 2024
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• Utbyttepolicy

• Forsyningssikkerhet / Beredskap

• Samarbeid / avtaler

• Det grønne skiftet / Solenergi

• Grønn mobilitet på sjøen

Agenda
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Utbyttepolicy

• 4 – 6 MNOK årlig fra og med 2025

• 5,5 MNOK i 2024
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Hovedforsyning = 

1X

Reserve = 2/3 X

Res
er

ve
 = 

1/3
 XBeredskap

100% reserveforsyning 
ved maksimalt forbruk 
(jan/feb)

200% reserveforsyning 
på en gjennomsnittsdag



Samarbeid med 
Chemring Nobel



Samarbeidsavtale datert 15. februar 2024

1. Utvide dagens kapasitet på strømforsyninger

 Doble dagens kapasitet, på sikt kanskje tredobling

2. Etablere solenergi

 På tak

 Bakkebasert solpark

3. Drifte EL-kjelen

4. Etablere energilagringsløsninger



Statkraft Tofte
Samarbeid om næringsutvikling på Tofte



Campus Tofte og Statkraft Tofte – Samarbeidsavtale signert 14 september

8

Campus Tofte

Etablere senter for regional vekst og 
utvikling, samt å skape nye

arbeidsplasser i Asker Syd/Hurum. 
Partenes ambisjon er å gjennom 
Selskapet bygge et utviklings og

innovasjonsselskap med fokus på grønn 
energi og digitalisering av 

infrastrukturtjenester, samt

være en partner for andre relevante 
tjenesteleveranser (for eksempel 

vannmåling, ladeløsninger og

andre forretningsområder i 
grensesnittet mellom grønn energi, 

digitalisering av kommunal og

samfunnskritisk infrastruktur).

Statkraft Tofte /
Tofte Næringspark

Tilbud av næringslokaler og tomter til 
bedrifter som ønsker å satse grønt.  

Grønn næringsutvikling og en sirkulær 
økonomi. 

Jobber for å sikre at aktiviteten vi 
planlegger på Tofte skal komme 

innbyggerne til gode gjennom økt 
verdiskapning og positive ringvirkninger 

i lokalsamfunnet. 

Formålet med selskapet er å 
videreutvikle tomten og legge til rette 

for ny aktivitet og arbeidsplasser.

Felles målsetninger: 

Tofte - Grønn næringsutvikling, - Ny aktivitet - Nye arbeidsplasser 



Samarbeidsavtale signert 
14. september 2024

1. Samarbeide om næringsutvikling og skape nye 
arbeidsplasser 

2. Nye aktiviteter innen energi, miljø, logistikk med mer
eventuelt felles eierskap



Kort vurdering av 
markedet for solkraft



Forhold som preger markedet

 Renter og dyrtid

 Strømstøtteordningene

 Usikkerhet om fremtidige strømpriser

 P.t god leveransekapasitet

 Finansielle aktører og eiendomsaktører er begynt å ha 
eierskap i selskapene



Montasje Salgskanal

Utleie av tak Solparker



Montasje:

Eksempler:
- Solcellespesialisten
- Fusen
- Eco Power

Få tjener penger, mer finansielle eiere har 
kommet inn

Salgskanal:

Eksempel:
- Otovo

Sliter !

Utleie av tak/prosjektledelse m.m:

Eksempler:
- Sunday Power og Nord Trøndelag 

Energi

Ikke tjent penger i 2023

Solparker

Få solparker bygget så langt.  2 ferdigstilt og 6 nye har 
fått konsesjon

Sliter med å finne arealer og konsesjonssøknadene tar 
lang tid



Vår strategi

 Bevege oss langsomt med fokus på lønnsomhet

 Eco Power (tidligere Hurum Elektro) hadde en margin på 10 %

 Eco Power har i 2024 solgt 10 anlegg og har en margin på 10 %

 Innenfor solparker har vi så langt arbeidet med kunder som har 
store strømbehov samt mot Asker kommune

 Bedriftene har «gråområder» og behov for kraften

 Asker kommune har arealer



Eksempel 
solenergi på 

tak



Eksempel  
solenergi på 

bakken



Samarbeid Hurum 
Energi / 
Askerhalvøya Eiendom

 G/Bnr 355/25 Storsand

 Eiendommen ligger i området 
Platået på Storsand, og er en 
eiendom med en blanding av skog 
og beiteområder. Eiendommen er 
solrik, og det er enkelt å knytte seg 
til stor transformatorstasjon på 
Storsand. Eiendommen er på 25 
mål, hvorav beiteområdet på ca. 8 
mål er godt egnet til solpark. En 
solpark på denne størrelse vil  gi en 
effekt på ca. 2 MW peak.
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Solpark Storsand

Solcelle-anlegg kombinert med beitemark
Solcelle-anleggene vil anlegges slik at 
panelene bli stående skrått og strekke seg 
ca. 1-4 meter over bakken. Anleggene 
egner seg godt til områder med beitemark, 
og beitedyr vil fritt kunne bevege seg i 
solparken. 
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Solenergi:
Noen aktuelle steder

1. Sætre

1. Chemring – Bakkebaserte solparker og 
tak

2. Sætre barneskole - tak

2. Storsand

1. Grønsand – bakkebasert anlegg

3. Filtvet 

1. Tidligere skole

4. Tofte 

1. Tofte skole og idrettsanlegg

2. Statkraft Tofte 

3. Ny brannstasjonen
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Disse områdene er 
enten:

 Eksisterende næringsområder 
«grå områder"
(Chemring og Statkraft)

 Eksisterende bygg (skoler m.m.)

 Kommunalt eid areal som fortsatt 
skal benyttes til dagens formål 
(beite) 



Mulig produksjonsvolum

Mer enn 13.000.000 
kWt årlig som 
tilsvarer forbruket til 
1000 husholdninger, 
tilsvarer ca. 25% av 
befolkningen på 
Hurum.



Kostnader

 Investering MNOK 135 – 150

 Pris pr. kWt ca. 40 øre



Hurum Energi – 
ladeinfrastruktur 
for samferdsel på 
sjøen

 Vi har siden 2018 etablert ca. 500 stk. 
ladestasjoner for elbiler.

 Vi har etablert 2 ladestasjoner for 
elbåter. I Holmsbu og på Tofte. 

 Lading av elbåter er fortsatt i tidlig fase 
sammenlignet med lading av elbiler.

 Vi er klare for å etablere 
ladeinfrastruktur for elektrisk ferdsel på 
sjøen

 Fokus trinn 1 er indre Oslofjord, og 
områdene runtdt Håøya



Samferdsel skaper vekst og gode lokalsamfunn

Samferdsel skaper vekst Asker har brikkene til å bygge fremtidens nærområder

FN Bærekraftsmål 

Oslofjorden

Elektriske 
båter

Knutepunkter 
langs sjøen

Økt 
tjenestetilbud 
kommunen

Invester
inger

Samferdsel
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• Blant de 10% beste på regularitet med tilnærmet 
100% reserveforsyning

• Blant de 30% beste på kundetilfredshet

• Lønnsom drift

• Har etablert solselskap med lokale entreprenører 
som kan levere anleggene vi har skissert i 
presentasjonen

• Selskapet har  per dags dato installert ca. 100 
solcelle-anlegg 

Hurum Energi:



W
W

W
.

H
U

R
U

M
E

N
E

R
G

I
.

N
O

• Verdien av en solkunde er 3-4 ganger så høy 
som en ordinær strømkunde

• Hurum Energi kombinerer satsing på grønn 
energi med lønnsomhet

• Øker verdien for kunder og eiere

• 135 – 150 MNOK planlagt investert enten direkte 
eller sammen med partnere 

Hurum Energi:
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Formannskapet 17.09.2024 kl. 12:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær 

 

Tema 

• Ekstraordinært budsjettseminar for formannskapet 09:00-11:30 
 
 

Presentasjoner 

• Status oppfølging av strategi- og utviklingen av selskapet v/ Hurum Energi AS 
(20 min) 

• Kraftløftet i Asker kommune – etablering av solcelleparker for kortreist grønn 
energi v/ Hurum Energi og Askerhalvøya Eiendom AS (20 min) 

• Kraftproduksjon i Asker kommune v/ kommunedirektør Lars Bjerke (20 min) 
 

Sakskart  

Saker til behandling 

127/24 24/1486
6-1 

Godkjenning av protokoll formannskapet 3. september 
2024 

128/24 24/0226
2-10 

Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-
2028 for Asker kommune 
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K-129/24 24/1225
3-1 Asker kommunes økonomireglement – revidering 

K- 130/24 24/1349
2-1 Asker kommunes finansreglement – revidering 

131/24 24/1458
6-1 

Asker og Bærum brann og redning IKS - ABBR - Innkalling 
til representantskapsmøte 4-2024 

132/24 24/1427
8-1 

Viken Kontrollutvalgssekretariat - VIKUS - Innkalling til 
representantskapsmøte 2-2024 

133/24 24/1160
5-2 

Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for økt 
livskvalitet og deltakelse 

134/24 24/0875
0-2 

Høringsinnspill fra Asker kommune - Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet 

Referatsaker 

 

 

Asker, 05.09.2024 
Lene W. Conradi 
Ordfører 
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Møteprotokoll 
 

Formannskapet 

Dato Tid Sted 
17.09.2024 12:00 – 14:40 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Lene W. Conradi. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Ordfører Lene W. Conradi (H)  
Varaordfører Monica Vee Bratlie (H)  
Utvalgsmedlem Håvard Vestgren (H)  
Utvalgsmedlem Stig Wettre-Johnsen (H)  
Utvalgsmedlem Waldemar R. Garntangen (H)  
Utvalgsmedlem Ivar Granum (A)  
Utvalgsmedlem Marianne Riis Rasmussen (A)  
Utvalgsmedlem Tonje Lavik Pederssen (FrP)  
Utvalgsmedlem Rikard Gaarder Knutsen (FrP)  
Utvalgsmedlem Elisabeth Holter-Schøyen (V)  
Varamedlem Anne Høie Guettler Hanne Lisa Matt (MDG) 
Utvalgsmedlem Anders Nordmo (SV)  
Utvalgsmedlem Eva Høili (KrF)  
 

Forfall:    

Utvalgsmedlem Hanne Lisa Matt (MDG)   
 

Møtet ble satt med 13 medlemmer til stede. 

Det var ingen merknader til innkallingen. 
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Fra administrasjonen møtte: 

Lars Bjerke kommunedirektør 
Randi Sandli direktør for organisasjon, styring og utvikling 
Eli F. Aubert direktør for samfunnsutvikling 
Trine Groven protokollfører 

 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

127/24 24/14866-1 Godkjenning av protokoll formannskapet 3. september 
2024 

3 

128/24 24/02262-10 Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-
2028 for Asker kommune 

3 

129/24 24/12253-1 Asker kommunes økonomireglement – revidering 4 

130/24 24/13492-1 Asker kommunes finansreglement – revidering 5 

131/24 24/14586-1 Asker og Bærum brann og redning IKS - ABBR - 
Innkalling til representantskapsmøte 4-2024 

6 

132/24 24/14278-1 Viken Kontrollutvalgssekretariat - VIKUS - Innkalling til 
representantskapsmøte 2-2024 

7 

133/24 24/11605-2 Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for 
økt livskvalitet og deltakelse 

8 

134/24 24/08750-2 Høringsinnspill fra Asker kommune - Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet 

9 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

127/24 Godkjenning av protokoll formannskapet 3. september 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 127/24 
 

Ordfører forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll fra formannskapet møte 3. september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Ordfører tok opp møteprotokoll-del II til godkjenning. Denne ble enstemmig godkjent. 

Vedtak  

1. Protokoller fra formannskapet møte 3. september 2024 godkjennes slik de 
foreligger. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

128/24 Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 for Asker 
kommune 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 128/24 
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Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 tas til orientering. 

2. Formannskapet er innforstått med at kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2025-2028 legges ut på høringsfrist 4.10.24. 

 
Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 tas til orientering. 

2. Formannskapet er innforstått med at kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2025-2028 legges ut på høringsfrist 4.10.24. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

129/24 Asker kommunes økonomireglement – revidering 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 129/24 
2 Kommunestyret 15.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Revidert økonomireglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 

vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 

 
 

Behandling 
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Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Revidert økonomireglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

130/24 Asker kommunes finansreglement – revidering 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 130/24 
2 Kommunestyret 15.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Revidert finansreglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 

 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Revidert finansreglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 
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[Lagre vedtak]  

 

 

131/24 Asker og Bærum brann og redning IKS - ABBR - Innkalling til 
representantskapsmøte 4-2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 131/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Formannskapet i Asker kommune har som eierutvalg behandlet innkallingen til 

representantskapsmøte 04/2024 i Asker og Bærum brann og redning IKS 
(ABBR) mandag 23. september 2024, og tar denne til orientering. 

2. Asker kommune slutter seg til forslaget om å gi et mandat for en utredning om 
sammenslåing av Asker og Bærum brann og redning IKS og Oslo brann- og 
redningsetat. 

 
 

Behandling 

Tonje Lavik Pederssen (FrP) fremmet følgende forslag til nytt punkt, på vegne av alle 
partier: 

Selskapsavtalen endres i tråd med styrets forslag. 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Fellesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet i Asker kommune har som eierutvalg behandlet innkallingen til 
representantskapsmøte 04/2024 i Asker og Bærum brann og redning IKS 
(ABBR) mandag 23. september 2024, og tar denne til orientering. 
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2. Asker kommune slutter seg til forslaget om å gi et mandat for en utredning om 
sammenslåing av Asker og Bærum brann og redning IKS og Oslo brann- og 
redningsetat. 

3. Selskapsavtalen endres i tråd med styrets forslag. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

132/24 Viken Kontrollutvalgssekretariat - VIKUS - Innkalling til 
representantskapsmøte 2-2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 132/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Formannskapet som Asker kommunes eierutvalg har behandlet innkalling til 

representantskapsmøte 2 – 2024 i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS den 26. 
september 2024 og tar denne til orientering. 

2. Asker kommunes representant oppfordres i sak 04/24 og 05/24 å påpeke den 
alvorlige økonomiske situasjonen som er oppstått og oppfordre til å holde 
budsjetter på dagens nivå. 

 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet som Asker kommunes eierutvalg har behandlet innkalling til 
representantskapsmøte 2 – 2024 i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS den 26. 
september 2024 og tar denne til orientering. 
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2. Asker kommunes representant oppfordres i sak 04/24 og 05/24 å påpeke den 
alvorlige økonomiske situasjonen som er oppstått og oppfordre til å holde 
budsjetter på dagens nivå. 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

133/24 Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for økt livskvalitet 
og deltakelse 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 133/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Asker kommune avgir høringsinnspill til Regional plan for økt livskvalitet og 

deltakelse slik det fremgår i vedlegg Høringsinnspill fra Asker kommune til 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for Akershus 2024.  

 
 

Behandling 

Marianne Riis Rasmussen (A) fremmet følgende forslag om tillegg, under 
Klimavennlige liv og bærekraftig forbruk: 

Det er forventet en betydelig befolkningsvekst i Akershus 2030. Dette gir utfordringer 
for arealbehov og miljøutfordringer knyttet til veksten. Presset på dyrka jord, natur og 
skog er allerede stort. Det er viktig at planarbeidet i Akershus rigges for å håndtere 
veksten slik at den skjer mest mulig bærekraftig. Vi har et særlig ansvar for å ta vare 
på dyrka og dyrkbar jord, og å øke produksjonen av viktige matvarer. Akershus bør 
sette tydelige mål for jordvern, matproduksjon og kulturlandskap. 

Innstillingen, med Riis Rasmussens forslag til tillegg, ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  
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1. Asker kommune avgir høringsinnspill til Regional plan for økt livskvalitet og 
deltakelse slik det fremgår i vedlegg Høringsinnspill fra Asker kommune til 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for Akershus 2024. 

2. Følgende legges til under Klimavennlige liv og bærekraftig forbruk: 

«Det er forventet en betydelig befolkningsvekst i Akershus 2030. Dette gir 
utfordringer for arealbehov og miljøutfordringer knyttet til veksten. Presset på 
dyrka jord, natur og skog er allerede stort. Det er viktig at planarbeidet i 
Akershus rigges for å håndtere veksten slik at den skjer mest mulig bærekraftig. 
Vi har et særlig ansvar for å ta vare på dyrka og dyrkbar jord, og å øke 
produksjonen av viktige matvarer. Akershus bør sette tydelige mål for jordvern, 
matproduksjon og kulturlandskap.» 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

134/24 Høringsinnspill fra Asker kommune - Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 134/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Asker kommune sender inn høringsuttalelse, i tråd med sakens vedlegg 1, om 

Forslag til endringer i spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk 
aktivitet. 

 
 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Asker kommune sender inn høringsuttalelse, i tråd med sakens vedlegg 1, om 
Forslag til endringer i spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk 
aktivitet. 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

Saksnr. Arkivsak Tittel 

R-14/24 24/15372-1 Referatsaker formannskapet 17. september 2024 

 

1. Jan Egil Markussen, Deputy CEO Energeia-gruppen, presenterte selskapets 
satsing på bakkemonterte solkraftverk (presentasjon). 

2. Christopher Kjølner, CEO Pyur Energy AS, presenterte selskapets satsing på 
fornybar energi (presentasjon). 

3. Kommunedirektør Lars Bjerke orienterte om kraftproduksjon i Asker 
kommune; Prinsipper, rammer og henvendelser fra utviklere og grunneiere 
(presentasjon). 

4. Christian Aakermann, daglig leder Hurum Energi AS og Ola Mæhlum, 
Askerhalvøya Eiendom AS presenterte selskapenes felles strategi 
(presentasjon). 

5. Kommunedirektør Lars Bjerke svarte ut oversendelse fra Elisabeth Holther-
Schøyen (V) i sak 108/24 Temaplan for bærekraftig boligutvikling 2. 
gangsbehandling, behandlet i møte 20.08.2024. 

6. Ordfører orienterte om inngått samarbeidsavtale mellom Ungt 
Entreprenørskap Akershus og Asker kommune, gjeldende fra 1. august 2024. 

7. Ordfører orienterte om at hun har bevilget kr 10.000 fra formannskapets 
disposisjonskonto til Kirkens Feltarbeid Asker i forbindelse med deres 40-års 
jubileum. 

8. Kommunedirektør Lars Bjerke orienterte om notat av 16.09.2024 om sak 
rehabilitering av Asker rådhus (notat). 

9. Kommunedirektør Lars Bjerke orienterte om notat av 12.09.2024 om 
Askerhalvøya Eiendom AS – behandling av sak 100/24 den 18/6 om 
generalforsamling i Askerhalvøya eiendom (notat). 

10. Ordfører orienterte om ekstraordinær generalforsamling i Drammen Havn AS, 
der det ble vedtatt utbytte for første gang. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/14866-1 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

 

Godkjenning av protokoll formannskapet 3. september 2024 

Ordfører forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll fra formannskapet møte 3. september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 
1. Sammendrag og konklusjon 
Utkast til protokoll fra formannskapets møte 3. september 2024 følger vedlagt. 

 

Lene W. Conradi 
ordfører 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

 

Vedlegg: 
Protokoll formannskapet 03.09.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14866 Julie Benedicte Bøye 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 127/24 
  

Godkjenning av protokoll formannskapet 3. september 2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 127/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Ordfører tok opp møteprotokoll-del II til godkjenning. Denne ble enstemmig godkjent. 

Vedtak  

1. Protokoller fra formannskapet møte 3. september 2024 godkjennes slik de 
foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02262-10 Kathrine Bolsø 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

 
Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 
for Asker kommune  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 tas til orientering. 

2. Formannskapet er innforstått med at kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2025-2028 legges ut på høring med høringsfrist 4.10.24. 

 
1. Sammendrag 
Kommunedirektøren legger med dette frem sitt forslag til handlingsprogram for 
perioden 2025-2028. Handlingsprogrammet er kommunedirektørens forslag til 
budsjett for drift og investeringer for 2025 og en økonomiplan for de neste fire 
årene. I tillegg inneholder dokumentet en kort beskrivelse av kommuneplanens 
satsingsområder og mål, samt klimabudsjett. Kommuneloven krever at 
årsbudsjett og 4-årig økonomiplan skal vedtas av kommunestyret innen 
31.12.2024. I Asker kommune inneholder økonomiplanen også en 10-årlig plan 
for investeringer.  
 
Dokumentet offentliggjøres i formannskapsmøtet 17.09. og blir fra samme tidspunkt 
tilgjengelig på nett.  
 
Asker kommune legger kommunedirektørens forslag til handlingsprogram for 2025-
2028 ut på høring. Dette er ikke en lovpålagt høring, men en invitasjon til Askers 
innbyggere, lag, foreninger, råd og utvalg til å komme med innspill til 
kommunedirektørens forslag. 
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Asker kommune er en av få kommuner som legger frem kommunedirektørens 
forslag til handlingsprogrammet før statsbudsjettet er lagt frem. 
Dette innebærer at det også legges frem en tilleggsinnstilling til 
handlingsprogrammet som offentliggjøres 25. oktober.  

I juni vedtok Stortinget nytt inntektssystem for kommunene fra 2025. Endringene i 
inntektssystemet medfører store negative økonomiske konsekvenser for Asker, og 
innebærer at kommunens økonomiske rammebetingelser er varig redusert. 
Omstillingsprogrammet måtte derfor forsterkes vesentlig. Endrede rammebetingelser 
gjeldende fra 2025 krever at vi blir nødt til å redusere både omfang og kvalitet på 
tjenestene. Tiltakene vil bli lagt frem som en delt av tilleggsinnstillingen til 
handlingsprogrammet.  

Kommunestyret vedtar årsbudsjettet og økonomiplanen på grunnlag av innstilling fra 
formannskapet. Innstilling til kommunestyret til handlingsprogram 2025-2028 
behandles i formannskapets møte 19.11. Formannskapets innstilling legges ut til 
alminnelig ettersyn i henhold til kommunelovens §14-3 i perioden 21.11. til 
5.12.2024. 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Handlingsprogram 2025-2028 bygger på følgende rammebetingelser: 
 

• Politisk årshjul, vedtatt i kommunestyret i sak 78/23.  
• Vedtatt Handlingsprogram 2024-2027 
• Sak om program for omstilling og effektivisering og prisstruktur i 

svømmehallene, vedtatt av kommunestyret i sak 2/24 
• Det økonomiske opplegget for kommunesektoren i 2025, slik det er redegjort 

for i kommuneproposisjonen (Prop.102 S (2023-2024)) 
• Handlingsregler for den økonomiske utviklingen, vedtatt av kommunestyret i 

sak 10/20 
• Sak om strategiske mål og økonomiske rammer for Handlingsprogram 2025-

2028, vedtatt av kommunestyret i sak 31/24 
• Kommunestyrets vedtak i 1. og 2. tertialrapport 2024 
• Vedtatte temaplaner 

 
 
3. Saksopplysninger 
I tråd med politisk årshjul for 2024, i sak 78/23, offentliggjøres kommunedirektørens 
forslag til Handlingsprogram for 2025-2028 den 17.09. Kommunedirektørens forslag 
legges ut på kommunens nettside samtidig med presentasjonen for formannskapet.  
 
Den videre behandlingen av handlingsprogrammet følger av nedenstående oversikt.  
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18.09. – 4.10.2024 Høringsperiode kommunedirektørens forslag til HP 
19.09.2024 Rådene. Presentasjon av kommunedirektørens forslag til 

HP 2025-2028. 
24.09. – 26.09.2024 Utvalgsmøter. Presentasjon av handlingsprogrammet. 
22.10.-23.10.2024 Økonomiseminar formannskapet - ekstraordinært 
25.10.2024 Tilleggsinnstillingen offentliggjøres 
1.11.2024 Frist for partiene å stille skriftlige spørsmål til 

handlingsprogrammet (kl. 14) 
5.11.2024 Dialogmøte mellom formannskap og fellesråd om 

handlingsprogrammet 
8.11.2024 Frist for administrasjonen å svare ut spørsmål til 

handlingsprogrammet (kl. 18) 
15.11.2024 Frist partienes endringsforslag til HP 
29.10. -31.10.2024 
19.11/21.11.2024 

Sak - kommunedirektørens forslag til handlingsprogram 
2025-2028 (inkludert gebyrer), tilleggsinnstilling og 
partienes endringer 
Hovedutvalgene/Formannskapet/Råd 

21.11. – 5.12.2024 Høringsperiode 
5.12.2024 Frist verbalforslag fra partiene 
10.12.2024  Kommunestyret vedtar Handlingsprogram 2025-2028 

 
Egne politiske saker høsten 2024 om ulike temaer. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Stortinget vedtok i juni nytt inntektssystem for kommunene. Omleggingen betyr et tap 
for Asker kommune på 256 millioner kroner per år i årene framover. I tillegg står 
kommunen allerede i omstilling for inneværende år. Kommunen har hatt store 
investeringer de siste årene, med påfølgende høy lånegjeld. Stadig økende 
renteutgifter, prisvekst, økte pensjonskostnader og tapte skatteinntekter har gjort at 
kommunen i likhet med resten av kommune- Norge, siden 2022 har satt i gang et 
større omstillingsarbeid. 
 
Administrasjonene har, siden stortingsvedtaket i juni om nytt inntektssystem, jobbet 
med å se på mulige omstillingstiltak for de ulike tjenesteområdene. Formannskapet 
fikk en orientering om arbeidet i økonomiseminar 20. august. Forslagene som ble 
presentert skal utredes videre og deretter behandles politisk. Noen av de foreslåtte 
tiltakene vil ha egne politiske saker i løpet av høsten, mens de øvrige vil bli lagt frem 
som en del av tilleggsinnstillingen til HP. Og dermed behandles i forbindelse med 
budsjettbehandlingen i kommunestyret 10. desember 2024. 

I dette handlingsprogrammet legges det opp til en omstilling og effektivisering på 200 
mill. kroner i 2025, med ytterligere 150 mill. kroner i 2026.  
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100 mill. kroner av dette beløpet er i kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028 fordelt på tjenesteområdene, og vil i hovedsak løses 
ved løpende effektivisering, økt produktivitet og bemanningstilpasning  
 
De siste 100 mill. kroner av omstillingsbeløpet er foreløpig ikke fordelt på 
tjenesteområdene, da det vurderes andre strukturelle tiltak og endringer i 
tjenestetilbudet. Kommunedirektøren vil i tilleggsinnstillingen til handlingsprogrammet 
komme med forslag til konkrete omstillingstiltak og fordeling i perioden også for dette 
beløpet. 
 
 
5. Konklusjon 
Asker kommune leverer gode tjenester, men innenfor en stadig strammere 
økonomisk ramme.  
 
De nye rammebetingelsene for Asker kommune, som skyldes vedtatte endringer fra 
Stortinget de siste årene, har gjort at kommunen fra 2023 og frem mot 2026 må 
tilpasse sin virksomhet og tjenesteproduksjon med totalt ca. 0,5 mrd. kroner. 
Hverdagseffektivisering og bemanningstilpasning er ikke tilstrekkelig for å møte de 
nye økonomiske utfordringene vi står overfor. Endrede rammebetingelser krever at vi 
blir nødt til å redusere både omfang og kvalitet på tjenestene våre.  
 
Høstens budsjettarbeid vil kreve gode politiske- og administrative prosesser, og 
tydelige avklaringer. Gode medvirkningsprosesser er spesielt viktig i det krevende 
arbeidet med omstilling og effektivisering.  
 
Formannskapet har et særlig sektorovergripende ansvar for å se helhet og 
sammenheng i økonomi og omstillingsarbeidet på tvers av fag- og tjenesteområder. 
Kommunedirektøren legger opp til en rekke aktiviteter for å videreføre og styrke 
samhandlingen mellom politisk og administrativt nivå i en krevende 
omstillingsperiode.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02262 Kathrine Bolsø 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 128/24 
  

Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 
for Asker kommune 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 128/24 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 tas til orientering. 

2. Formannskapet er innforstått med at kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2025-2028 legges ut på høringsfrist 4.10.24. 

 
Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Kommunedirektørens forslag til Handlingsprogram 2025-2028 tas til orientering. 

2. Formannskapet er innforstått med at kommunedirektørens forslag til 
handlingsprogram 2025-2028 legges ut på høringsfrist 4.10.24. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/12253-1 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 

Asker kommunes økonomireglement – revidering 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Revidert økonomireglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 

vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 

 
1. Sammendrag 
Kommunestyret skal selv vedta regler for økonomiforvaltningen (økonomireglement).  
Dette følger av kommuneloven § 14-2 om kommunestyrets plikter, bokstav d). 
Reglementet skal vedtas minst én gang i hver kommunestyreperiode.  
 
Kommunedirektøren legger i denne saken frem revidert utkast til økonomireglement 
for Asker kommune.  Det reviderte økonomireglementet samsvarer i stor grad med 
eksisterende reglement. Det foreslås mindre justeringer i reglementet. Endringer av 
betydning er gjort i følgende kapitler:  
 

- Kapittel 2.  Økonomiske handlingsregler 
- Kapittel 3.5  Disponeringsfullmakt og anvisningsfullmakt 
- Kapittel 7.  Intern kontroll   

 
En spor endrings-versjon av finansreglementet er vedlagt saken.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Utgangspunktet for reglementet er rammer og retningslinjer som følger av: 
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• Lov om kommuner og fylkeskommuner (kommuneloven) av 22. juni 2018 
• Forskrift om økonomiplan, årsbudsjett, årsregnskap og årsberetning for 

kommuner og fylkeskommuner mv, i kraft fra 01.01.2020 
• Forskrift om rapportering fra kommuner og fylkeskommuner, fastsatt av 

Kommunal- og regionaldepartementet, i kraft fra 1.1.2020 
 
Kommunelovens § 14-2 inneholder bestemmelser for kommunenes 
økonomiforvaltning og - styring. Det er blant annet fastsatt krav om 
økonomireglement og finansielle måltall som styringsverktøy. 
 
Reglementet dekker kommunens totale økonomiforvaltning, og gjelder til 
kommunestyret vedtar nytt reglement.  Dagens økonomireglement for Asker 
kommune ble vedtatt av kommunestyret tirsdag 3. mars 2020. 
 

3. Saksopplysninger 
Økonomireglementet skal ivareta kommunelovens grunnleggende krav til 
økonomiforvaltning, og bidra til at kommunen forvalter økonomien slik at den 
økonomiske handleevnen blir ivaretatt over tid. 
 
Det reviderte reglementet innebærer få materielle endringer sammenlignet med 
dagens reglement. De viktigste endringene som foreslås er:   

Reviderte handlingsregler 
 
Kommuner skal forvalte økonomien slik at den økonomiske handleevnen blir ivaretatt 
over tid. Som et ledd i dette må alle kommuner vedta finansielle måltall. Måltallene 
skal være et verktøy for langsiktig styring av kommunens økonomi. Med bakgrunn i 
at nytt inntektssystem for kommunene gir Asker kommune endrede økonomiske 
rammer fra 2025 foreslår kommunedirektøren noen justeringer av kommunens 
vedtatte handlingsregler:  
 
 Ikke ønsket 

resultat 
Laveste aksepterte 
resultat 

Ønsket resultat 

UT: Netto driftsresultat  <1,75 % 1,75 - 3 % >3 % 

NY: Netto driftsresultat* <1 % 1 - 2 % >2 % 

Disposisjonsfond*  < 5 % 5 - 10 % > 10 % 

NY: Disposisjonsfond uten 
energifondet*  

< 2 % 2-5 % > 5 % 

https://lovdata.no/dokument/NL/lov/2018-06-22-83
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-06-07-714
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-06-07-714
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-10-18-1412
https://lovdata.no/dokument/SF/forskrift/2019-10-18-1412
https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?i=200200571#result
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Gjeld*  > 100 % 100 - 80 % < 80 % 

UT: Verdibevarende vedlikehold < 100 kr/m2 100-140 kr/m2 >140 kr/m2 

*i prosent av driftsinntektene 
 

• Netto driftsresultat: Netto driftsresultat er det mest sentrale måltallet. Teknisk 
beregningsutvalg har anbefalt et gjennomsnittsmål for kommunesektoren på 
1,75 prosent. Asker kommune har i vedtatt handlingsregel et mål om et netto 
driftsresultat på 3 prosent. Dette er høyere enn hva andre sammenlignbare 
kommuner har. Med endrede inntektsrammer fra 2025 mener 
kommunedirektøren at målet på 3 prosent er et for krevende mål.  
Kommunedirektøren foreslår å justere grenseverdiene fra 3 til 2 prosent for å 
nå grønt nivå på denne handlingsregelen.  
 

• Disposisjonsfond: Kommunedirektøren foreslår å opprettholde målet om at 
disposisjonsfond i prosent av driftsinntektene skal utgjør 10 prosent. 
Kommunedirektøren anbefaler en ny handlingsregel for hvor stort det 
generelle disposisjonsfondet uten energifondet (bufferfond og realverdifond) 
skal være. Målet er at disposisjonsfondet uten energifond skal utgjør 5 % av 
driftsinntektene. Dette vil være kommunens frie egenkapital som kan benyttes 
til egenfinansiering av investeringer eller som buffer mot svingninger i driften.  
 

• Gjeld: Kommunedirektøren foreslår at handlingsregel for gjeld i prosent av 
driftsinntekter opprettholdes slik den er vedtatt.  
 

• Verdibevarende vedlikehold: Kommunedirektøren foreslår å ta ut 
handlingsregelen for verdibevarende vedlikehold i denne revideringen av 
økonomireglementet. Kommunedirektøren vil i forbindelse med arbeidet med 
omstilling for 2025 utrede en reduksjon i budsjett som er avsatt til 
verdibevarende vedlikehold. Ny handlingsregel for verdibevarende vedlikehold 
bør innarbeides i neste revidering av økonomireglementet, da med 
utgangspunkt i kommunens nye økonomiske rammer og muligheter.  

 
Intern kontroll 
 
ISO 9001-sertifiseringen har siden 2007 bidratt til at Asker kommune har fått etablert 
en god struktur for det overordnede arbeidet med kvalitetsledelse og internkontroll. 
Etter kommune-sammenslåingen i 2020 ble hele den nye kommunen sertifisert etter 
ISO 9001. Det er få andre kommuner som har valgt tilsvarende tilnærming med full 
sertifisering. Noen kommuner har valgt å sertifisere noen av tjenesteleveransene 
sine. Asker kommune gjennomgikk en resertifisering høsten 2022.  
Kommunedirektøren anbefaler å se på alternative måter å jobbe på, med kvalitet- og 
forbedringsarbeidet i kommunekommeorganisasjonen. Et klart mål er fortsatt at 
kvalitet i tjenesteleveransene skal kjennetegne kommunen.  
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4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommuneloven, forskrifter, revidert økonomireglement og delegeringsreglementet 
legger til grunn en tydelig ansvarsfordeling mellom politikk og administrasjon i 
arbeidet med kommunens økonomistyring.  
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at det reviderte økonomireglementet vedtas slik det 
foreligger. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg:  

Revidert økonomireglement spor endringer 
Revidert økonomireglement 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/12253 Inger-Lise Gjesdal 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 129/24 
2 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Asker kommunes økonomireglement – revidering 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 129/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling 

1. Revidert økonomireglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13492-1 Harald Evensen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 

 
Asker kommunes finansreglement – revidering 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Revidert finansreglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 

 
1. Sammendrag 
Kommunestyret skal selv vedta regler for finans- og gjeldsforvaltningen i 
kommunen(finansreglement). Dette følger av kommuneloven § 14-2 om 
kommunestyrets plikter, bokstav e). Kommunelovens § 14-13 om finans- og 
gjeldsforvaltning inneholder nærmere bestemmelser om krav til 
finansreglementet og finans- og gjeldsforvaltningen. I tillegg gir § 6 i forskrift om 
garantier og finans- og gjeldsforvaltning i kommuner og fylkeskommuner 
utfyllende krav til innholdet i finansreglementet. 
 
Finansreglementet skal inneholde bestemmelser som regulerer hvilken finansiell 
risiko kommunen tar i finans- og gjeldsforvaltningen. Reglementet skal sikre at 
løpende betalingsforpliktelser kan innfris ved forfall, og det skal inneholde 
bestemmelser om hvilke avkastningskrav som skal ligge til grunn for 
finansforvaltningen. 

Det reviderte finansreglementet samsvarer i stor grad med eksisterende reglement. 
Det er gjort presiseringer og språket er forenklet på noen punkter. I tillegg er det gjort 
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nødvendige oppdateringer av enkelte definisjoner. Endringene av betydning er gjort i 
følgende kapitler: 

- Kapittel 2 – likviditet og trekkrettigheter 
- Kapittel 3 – rentebindingstid 
- Kapittel 4 – forvaltning av energifondet 
- Kapittel 8 – håndtering av eventuelle avvik 

En spor endrings-versjon av finansreglementet er vedlagt saken. 

Revisjonsselskapet KPMG har foretatt en uavhengig kontroll av forslaget til nytt 
finansreglement og kontrollert at det er satt opp i overensstemmelse med relevante lover 
og forskrifter. Deres bekreftelse ligger vedlagt saken. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Etter kommuneloven skal finansreglementet inneholde bestemmelser som 
hindrer kommunen eller fylkeskommunen i å ta en vesentlig finansiell risiko i 
finans- og gjeldsforvaltningen, og som sikrer at løpende betalingsforpliktelser 
kan innfris ved forfall. 
 
I forskriftens § 7 og kommunens nåværende finansreglement § 9-3 står det at en 
uavhengig instans skal kvalitetssikre finansreglementet før det vedtas av 
kommunestyret. Det er nå fire år siden nåværende reglement ble vedtatt, og det 
foreslås i denne saken enkelte endringer i regelverket. 

I arbeidet med oppdatering av finansreglementet har kommunedirektøren 
gjennomgått tilsvarende regelverk for Bærum og Trondheim kommune. Disse 
kommunene har som Asker midler til langsiktig forvaltning etter salg av 
energiselskaper. Asker kommunes regelverk har store likheter med de nevnte 
regelverkene og er tilpasset vår situasjon.  

Det er gjennomført møter med Gabler, DNB og Kommunalbanken for å få innspill til 
forvaltningen av kommunens midler i energifondet og styring av gjeldsporteføljen. 

 
3. Saksopplysninger 
De viktigste endringene som foreslås er: 

Kapittel 2 

- § 2-2 (3) Trekkrettigheter foreslås økt fra maksimalt kr. 250 mill. til maksimalt 
kr. 500 mill. Bakgrunnen for endringen er at kommunens likviditet de siste 
årene er svakere, og at det i enkelte perioder gjennom året kan være 
nødvendig å benytte trekkrettigheter for å komme over midlertidige 
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likviditetskneiker. Trekkrettighetene har vært uendret på dagens nivå i lang tid 
til tross for stor gjeldsvekst og større låneforfall. 

- § 2-3 Reglene for plassering av likviditet i bank foreslås strammet inn og 
forenklet. 

Kapittel 3 

- § 3-3 (4) Gjennomsnittlig rentebindingstid foreslås til minimum to og 
maksimum seks år. Dette er en tydeliggjøring av gjeldende regelverk. Dagens 
regelverk kan tolkes til at rentebindingstiden skal være minimum null og 
maksimum seks år. Presiseringen fører ikke til noen forskjell i hvordan 
rentebindingstiden håndteres i praksis. 

Kapittel 4 

- § 4-5 Aktiva allokering. Den overordnede fordelingen mellom aksjer og 
obligasjoner foreslås uendret.  
 
Innenfor aktivaklassen aksjer (egenkapitalinstrumenter) foreslås det endringer 
som gir en ytterligere diversifisering av plasseringene mellom land og 
selskaper. Det foreslås å øke andelen av fondets midler som plasseres i 
internasjonale aksjefond. Allokeringen til eiendomsaksjer foreslås fjernet. 
Endringen legger forvaltningen enda nærmere oljefondets (Statens 
pensjonsfond utland) tilnærming og reduserer land- og selskapsspesifikk 
risiko i aksjeporteføljen.  
 
Innenfor aktivaklassen obligasjoner (renteinstrumenter) foreslås det å øke 
andelen obligasjoner i norske og nordiske obligasjonsfond. Andelen 
obligasjoner i internasjonale obligasjonsfond foreslås redusert. Internasjonale 
obligasjonsfond har gjennomgående høyere rentedurasjon enn norske og 
nordiske fond. Det gir større svingninger i verdi. 

Kapittel 8 

- § 8-1 Håndtering av eventuelle avvik. Her foreslås beløpsgrensen på kr. 100 
mill. fjernet og erstattet med en mer generell ordlyd som sier at særlig 
alvorlige avvik skal rapporteres til formannskapet uten ugrunnet opphold. 

 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren mener det reviderte finansreglementet gir et solid rammeverk 
for kommunens forvaltning av kortsiktig likviditet, langsiktige forvaltning gjennom 
energifondet og gjeldsforvaltning. Nåværende finansreglement har fungert godt 
gjennom til dels turbulente tider i finansmarkedene etter vedtakstidspunktet i april 
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2020. Det reviderte reglementet innebærer få materielle endringer sammenlignet 
med dagens reglement, og er et godt styringsverktøy for kommunens 
finansforvaltning i årene som kommer.  

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at det reviderte finansreglementet vedtas slik det 
foreligger. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 
 
Finansreglement Asker 2024 - spor endringer 
Finansreglement Asker 2024 
Asker - ISAE 3000 - Finansreglement 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13492 Harald Evensen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 130/24 
2 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Asker kommunes finansreglement – revidering 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 130/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1. Revidert finansreglement for Asker kommune vedtas slik det foreligger som 
vedlegg til saken. 

2. Det reviderte reglementet trer i kraft straks det er vedtatt. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/14586-1 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

 
Asker og Bærum brann og redning IKS - ABBR - Innkalling til 
representantskapsmøte 4-2024 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Formannskapet i Asker kommune har som eierutvalg behandlet innkallingen til 

representantskapsmøte 04/2024 i Asker og Bærum brann og redning IKS 
(ABBR) mandag 23. september 2024, og tar denne til orientering. 

2. Asker kommune slutter seg til forslaget om å gi et mandat for en utredning om 
sammenslåing av Asker og Bærum brann og redning IKS og Oslo brann- og 
redningsetat. 

 
1. Sammendrag 
Med bakgrunn i befolkningstallene eier Asker kommune 42,7% og Bærum kommune 
eier 57,3% av det interkommunale selskapet Asker og Bærum brann og redning IKS, 
hvor deltakernes eierandel er basert på kommunenes folketall. 

Daglig leder Anders Løberg har på vegne av representantskapets leder Haakon 
Kvenna Veum innkalt til representantskapsmøte 04-2024 i Asker og Bærum brann 
og redning IKS mandag den 23. september 2024 kl. 10:00. 

Innkallingen følger som vedlegg til saken. 

Representantskapet består av to medlemmer; ett fra hver av eierkommunene. 
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Representantskapet velger selv sin leder. Ledervervet skal alternere mellom 
deltakerne annet hvert år.  

I valgperioden 2023 – 2027 er det Monica Vee Bratlie (Asker) og Haakon Kvenna 
Veum (Bærum) som utgjør representantskapet. For de to første årene er Haakon 
Kvenna Veum valgt til leder og Monica Vee Bratlie nestleder. 

I kommunestyremøte 14.11.2023 sak 70/23 ble følgende valgt fra Asker kommune til 
representantskapet i Asker og Bærum brann og redning IKS:  

Medlem av representantskapet: Monica Vee Bratlie  
  1. varamedlem Lene Conradi  
  2. varamedlem Ivar Granum 

I kommunestyremøte 15.11.2023 sak 110/23 ble følgende valgt fra Bærum 
kommune til representantskapet i Asker og Bærum brann og redning IKS:  

Medlem av representantskapet: Haakon Kvenna Veum  
  1. varamedlem Lisbeth Hammer Krog  
  2. varamedlem Morten Skauge 

Daglig leder informerer om at representantskapsmøtet skal avholdes på Asker 
brannstasjon mandag 23. september 2024 kl. 10:00. 

I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkallingen sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Administrativt eiersekretariat har på vegne av formannskapet som eierutvalg i Asker 
kommune den 27.08.2024 mottatt innkalling til representantskapsmøte 4-2024 for 
Asker og Bærum brann og redning IKS – ABBR. Representantskapsmøtet er 
berammet til mandag den 23. september 2024 kl. 10:00 på Asker brannstasjon. 

Asker og Bærum brann og redning IKS er opprettet av Bærum kommune og Asker 
kommune hvor hovedoppgaven er å ivareta de deltakende kommuners forpliktelser 
og oppgaver vedrørende brann- og ulykkesberedskap og brannforebyggende arbeid. 

Av innkallingen til representantskapsmøtet fremkommer det at dette er et 
ekstraordinært representantskapsmøte med to konkrete saker til behandling. 
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3. Saksopplysninger 
Kommunedirektøren viser til mottatt innkalling til representantskapsmøte 4-2024 i 
Asker og Bærum brann og redning IKS. Det er følgende saker på dagsorden: 

B 08/24 – Godkjenning av protokoll fra Representantskapsmøte 3-2024 
B 09/24 – Endring av selskapsavtale - Asker og Bærum brann og redning IKS 
B 10/24 – Utredning av et regionalt brann- og redningsvesen – sammenslåing av  
       Asker og Bærum brann og redning IKS og Oslo brann- og redningsetat 
        Eventuelt  
hvor B er Beslutningssak og O er Orienteringssak 

Kommunedirektøren har følgende merknader til sakene på dagsorden: 

3.1 Sak B 08/24 – Godkjenning av protokoll fra Representantskapsmøte 3-2024 
Som beslutningssak B 08/24 skal representantskapet godkjenne innkalling med 
dagsorden, samt velge møteleder og person til å undertegne protokoll sammen med 
møteleder. 

Videre skal representantskapsprotokoll fra møte 03-2024 godkjennes.  

3.2 Sak B 09/24 – Endring av selskapsavtale 
Som beslutningssak B 09/24 skal representantskapet behandle forslag til endring av 
selskapsavtale for Asker og Bærum brann og redning IKS. 

ABBR er underlagt en selskapsavtale som setter rammene for økonomisk og 
operasjonell virksomhet. Med behov for å møte innsparingskrav fra eierkommunene 
og samtidig opprettholde volumet på tjenestene som i dag, vurderer brannstyret at et 
av tiltakene vil kunne være å endre selskapsavtalen for å muliggjøre lånefinansiering 
av investeringer. 

ABBR har i dag ikke anledning til å finansiere sine investeringer ved opptak av lån. 
Brannstyret anbefaler nå at selskapsavtalen endres slik at det gis anledning til å ta 
opp lån til investeringer. Brannstyret mener dette vil styrke selskapets økonomiske 
handlingsrom og sikre at nødvendige investeringer kan gjennomføres uten å 
overbelaste kommunenes driftsbudsjetter. 

Forslaget går ut på å fastsette en øvre låneramme på 60 millioner kroner hvor 
representantskapet har disposisjonsrett over lånerammen og er ansvarlig for å 
godkjenne alle låneopptak innenfor disse rammene.  

En slik endring av selskapsavtalen må i tilfelle godkjennes av kommunestyrene i 
begge kommunene, som egen sak. Kommunedirektøren mener konsekvensene av 
endringen bør utredes nærmere før saken fremlegges for politisk behandling. 
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Administrasjonen i begge eierkommunene har utfordret ABBR til å se på muligheter 
for å redusere budsjettene fra 2025 og fremover sett i lys av de økonomiske 
utfordringer kommunene står ovenfor. Det forutsettes at arbeidet med å effektivisere 
og drive sine oppgaver på en mest mulig rasjonell måte fortsetter uavhengig av 
finansieringsform.  

Kommunedirektøren anbefaler å utsette til våren 2025 behandling av forslaget til å 
endre selskapsavtalen for å gi mulighet for lån; slik at saken kan utredes i 
mellomtiden. 

Kommunedirektøren anbefaler kommunens representant i representantskapsmøtet å 
fatte følgende vedtak: 
«Sak B 09/24 utsettes og kan tas opp våren 2025 når saken i mellomtiden er blitt 
utredet.» 

3.3 Sak B 10/24 – Utredning av et regionalt brann- og redningsvesen 
Som beslutningssak B 10/24 skal representantskapet behandle forslag om utredning 
av et regionalt brann- og redningsvesen – sammenslåing av Asker og Bærum brann 
og redning IKS (ABBR) og Oslo brann- og redningsetat (OBRE). 

ABBR står overfor økonomiske utfordringer på grunn av forventede 
inntektsreduksjoner fra Asker kommune og Bærum kommune som følge av at 
Stortinget har vedtatt ny fordeling av inntektene mellom alle kommunene Norge.  
Den nye inntektsfordelingen påvirker økonomien i Asker kommune og Bærum 
kommune svært negativt, og i en størrelsesorden som krever omstilling og harde 
prioriteringer innenfor alle av kommunens tjenesteområder.  

Eierkommunene har derfor bedt ABBR om å utrede hvordan selskapet kan redusere 
budsjettet fra 2025 og fremover. I tillegg har administrasjonen i Asker kommune 
oppfordret til å utrede et felles brann- og redningsvesen med Oslo kommune. 

Brannstyrets forslag til vedtak: 
Brannstyret tilråder representantskapet å vedta at det skal utredes om det er 
formålstjenlig med et regionalt brann- og redningsvesen ved en sammenslåing av 
Asker og Bærum brann- og redning IKS (ABBR) og Oslo brann- og redningsetat 
(OBRE) ved at det utarbeides et felles utredningsmandat fra Asker kommune, 
Bærum kommune og Oslo kommune. 

Saksdokumentene påpeker at en utredning kan gjennomføres på forskjellige måter 
og at et utredningsoppdrag kan koste rundt 1 mill. kroner. 

Kommunedirektøren vil anbefale kommunens representant å stemme for at det gis et 
utredningsmandat. 
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3.4 Eventuelt 
Det fremgår ikke av innkallingen om det er noen saker til eventuelt. 

Kommunedirektøren vil påpeke at orienteringssaker og saker til eventuelt kun skal 
tas til orientering. Beslutningssaker bør så fremt det er mulig alltid behandles av 
formannskapet som kommunens eierutvalg før beslutning skal vedtas. 

Videre vil Kommunedirektøren påpeke at Asker kommune er i et arbeid med 
endringer i handlingsprogrammet hvor kommunen har fått en vesentlig endret 
økonomisk situasjon og med denne bakgrunn tas det forbehold om alle 
bevilgningsforslag i saker som gjelder Asker og Bærum brann og redning IKS. 
Kommunedirektøren ber om at man kommer tilbake til en nærmere dialog gjennom 
høsten for å avklare de økonomiske forholdene. 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Ut over det ovennevnte har Kommunedirektøren ingen øvrige merknader til sakene 
på dagsorden, og anbefaler at representantskapets møte 04/2024 i Asker og Bærum 
brann og redning IKS (ABBR) den 23. september 2024 blir tatt til orientering av 
formannskapet som eierutvalg, samt at det gis et utredningsmandat for 
sammenslåing av regionalt brann- og redningsvesen. 

Økonomisk konsekvens: 
Et utredningsmandat er oppgitt å muligens kunne koste rundt 1,0 mill. kr. hvor Asker 
kommune må betale sin andel. 

Intern prosess og ekstern medvirkning: 
Kommunedirektøren har drøftet saken internt med berørte virksomheter og eksternt 
med administrasjonen i Bærum kommune. 

FN’s bærekraftsmål: 
En robust og godt organisert brann- og redningstjeneste er en samfunnsviktig 
tjeneste for kommunens innbyggere og næringsliv. Dette har spesielt relevans i 
forhold til bærekraftsmålene knyttet til å sikre god helse, god utdanning, likestilling 
mellom kjønnene, sikre innovasjon og infrastruktur, stoppe klimaendringene samt 
samarbeid for å nå målene. 

Saken er ikke tidligere behandlet. 

 
5. Konklusjon 
Ut over det som er nevnt over, har Kommunedirektøren ingen øvrige merknader til 
sakene på dagsorden og anbefaler at innkallingen til representantskapets møte 04-
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2024 den 23. september 2024 i Asker og Bærum brann og redning IKS blir tatt til 
orientering av formannskapet som eierutvalg for Asker kommune. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Komplett innkalling_ Ekstraordinært møte i representantskapet 23 09 2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14586 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 131/24 
  

Asker og Bærum brann og redning IKS - ABBR - Innkalling til 
representantskapsmøte 4-2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 131/24 

Behandling 

Tonje Lavik Pederssen (FrP) fremmet følgende forslag til nytt punkt, på vegne av alle 
partier: 

Selskapsavtalen endres i tråd med styrets forslag. 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Fellesforslaget ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet i Asker kommune har som eierutvalg behandlet innkallingen til 
representantskapsmøte 04/2024 i Asker og Bærum brann og redning IKS 
(ABBR) mandag 23. september 2024, og tar denne til orientering. 

2. Asker kommune slutter seg til forslaget om å gi et mandat for en utredning om 
sammenslåing av Asker og Bærum brann og redning IKS og Oslo brann- og 
redningsetat. 

3. Selskapsavtalen endres i tråd med styrets forslag. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/14278-1 Lars Erik Eriksen 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

 
Viken Kontrollutvalgssekretariat - VIKUS - Innkalling til 
representantskapsmøte 2-2024 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Formannskapet som Asker kommunes eierutvalg har behandlet innkalling til 

representantskapsmøte 2 – 2024 i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS den 26. 
september 2024 og tar denne til orientering. 

2. Asker kommunes representant oppfordres i sak 04/24 og 05/24 å påpeke den 
alvorlige økonomiske situasjonen som er oppstått og oppfordre til å holde 
budsjetter på dagens nivå. 

 
1. Sammendrag 
Daglig leder Mona Moengen har den 21.08.2024 på vegne av representantskapets 
leder Anette Canarius Elseth innkalt til representantskapsmøte 2-2024 som er 
berammet til 26.09.2024 fra kl. 15:00. Møtet vil foregå på rådhuset i Lillestrøm 
kommune og som fjernmøte via teams.  

Innkallingen følger som vedlegg til dette saksfremlegg. 

Asker kommune valgte i kommunestyremøte 14.11.2023 sak 70/23 følgende til 
representantskapet i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS:  

 Medlem av representantskapet: Børre Pettersen 

    

https://www.asker.kommune.no/politikk/politiske-moter-og-dokumenter/?pid=cloh7d68f9cg40qv364rw77hj&v=l&r=True
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 1. varamedlem: Nina Holmen  
 2. varamedlem: Christina Apuzzo 

I tråd med Kommunelovens §23-6, 4. ledd, er kopi av innkalling sendt 
kontrollutvalgets medlemmer samt Viken kontrollutvalgssekretariat IKS; slik at 
kontrollutvalget er varslet om møtet. Kontrollutvalget har rett til å være til stede i 
disse møtene. 

 
2. Bakgrunn for saken 
Kontrollutvalget er et lovpålagt utvalg, som har en sentral rolle i kommunens 
egenkontroll. For at kontrollutvalget skal være i stand til å ivareta sin funksjon, er det 
avhengig av tjenester fra et uavhengig sekretariat. Viken kontrollutvalgssekretariatet 
IKS skal sørge for at de sakene som kontrollutvalget behandler er forsvarlig utredet, 
og at kontrollutvalgets vedtak blir iverksatt. Kontrollutvalget har en bestillerrolle 
overfor revisor, som i hovedsak rapporterer resultatene av sine kontroller til 
kontrollutvalget.  

Viken kontrollutvalgssekretariatet IKS bistår kontrollutvalget med å fylle 
bestillerrollen. Et viktig ledd i dette er å utarbeide forslag til planer for 
forvaltningsrevisjon og eierskapskontroll. For noen kontrollutvalg utfører Viken 
kontrollutvalgssekretariat IKS også risiko og vesentlighetsvurderingene forut for 
planarbeidet. I tillegg utfører Viken kontrollutvalgssekretariatet IKS undersøkelser på 
oppdrag fra kontrollutvalget. Viken kontrollutvalgssekretariatet IKS er faglig ressurs 
og diskusjonspartner for utvalget, og er det operative leddet som står for dialogen 
med kommunens administrative ledelse (kommunedirektøren) og med revisjonen. 

 
3. Saksopplysninger 

Kommunedirektøren viser til mottatt innkalling til representantskapsmøte i Viken 
kontrollutvalgssekretariat IKS og har følgende merknader til sakene på dagsorden:  

3.1 Godkjenning av innkalling med dagsorden 
Som sak 04/24 skal representantskapet godkjenne innkalling med dagsorden, samt 
velge møteleder og person til å undertegne protokoll sammen med møteleder. 

Representantskapets leder legger frem forslag i møtet på to representanter som skal 
godkjenne protokollen sammen med leder. 

Kommunedirektøren anbefaler kommunens representant å følge forslag til vedtak: 
Det fremlagte forslaget fra representantskapets leder på to representanter til å 
godkjenne protokollen sammen med leder støttes. 
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3.2 Budsjett 2025 for Viken kontrollutvalgssekretariat IKS 
Som sak 05/24 skal representantskapet behandle styrets forslag til budsjett for 2025 
for Viken kontrollutvalgssekretariat IKS, som også inkluderer eierkommunenes andel 
til driften.  

Styret legger i denne saken frem et årsbudsjett for 2025 på totalt kr. 10 872 000,-. 
Tilsvarende for 2024 var totalt 10 327 000,- budsjettert i overføringer. 

Asker kommunes andel er for 2025 beregnet til kr. 582 000,-. 
Tilsvarende for 2024 var kr. 553 000,-. 
Dette er en økning på 5,28%. 

Kommunedirektøren vil påpeke at Vikus de siste årene har hatt økning i sine 
inntekter i størrelsesorden ca. 5,2% - 16,8%; som er overføringer fra eierne.  

Kommunedirektøren vil anbefale at Asker kommunes representant anmoder om at 
budsjettet for 2025 ikke økes. 

3.3 Økonomiplanen for Viken kontrollutvalgssekretariat IKS for 2025 - 2028 
Som sak 06/24 skal representantskapet behandle styrets forslag til økonomiplan for 
2025 – 2028 for Viken kontrollutvalgssekretariat IKS.  

Styrets forslag til økonomiplan viser følgende overføringer:  

År 2025 År 2026 År 2027 År 2028
Overføringer 10 872 000 11 306 880 11 646 086 11 995 469
Asker kommunes andel 582 000 604 918 623 065 641 758  

Med bakgrunn i de kostnadsøkninger som har vært de siste årene, vil 
Kommunedirektøren anbefale at Asker kommunes representant anmoder om at 
økonomiplanen for 2025-2028 holdes på et moderat nivå. 

3.4 Møteplan for 2025 
Som sak 07/24 skal representantskapet behandle møteplan for 2025. 

 Torsdag 24. april 2025 fra kl. 15:00 
 Torsdag 25. september 2025 fra kl. 15:00 

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Ut over de kommentarer som fremkommer i saksfremlegget, har ikke 
kommunedirektøren noen innvendinger til saken og anbefaler at formannskapet som 
eierutvalg tar innkallingen til representantskapsmøte i Viken 
kontrollutvalgssekretariat IKS til orientering. 
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Økonomisk konsekvens: 
Selskapets budsjett for 2025 viser at Asker kommune som eier må betale sin 
kostnadsandel, som er budsjettert med kr. 582 000,- for år 2025. Videre er det i 
økonomiprogrammet en forventning til at Asker kommune overfører følgende: 
 

År 2026 År 2027 År 2028
Asker kommunes andel 604 918 623 065 641 758  
 
Kommunedirektøren forutsetter at kostnaden inndekkes handlingsprogrammet.  
 
Saken har ikke vært behandlet tidligere. 
 
Saken synes ikke å ha noen relevans for FN’s bærekraftsmål og de tre 
bærekraftsdimensjonene miljø, økonomi og sosiale forhold 
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at formannskapet som eierutvalg tar innkallingen til 
representantskapsmøte i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS til orientering.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

24_00018-5 Komplett innkalling_ Representantskapet i Viken 
kontrollutvalgssekretariat IKS (26.0 307160_1_1 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/14278 Lars Erik Eriksen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 132/24 
  

Viken Kontrollutvalgssekretariat - VIKUS - Innkalling til 
representantskapsmøte 2-2024 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 132/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Formannskapet som Asker kommunes eierutvalg har behandlet innkalling til 
representantskapsmøte 2 – 2024 i Viken kontrollutvalgssekretariat IKS den 26. 
september 2024 og tar denne til orientering. 

2. Asker kommunes representant oppfordres i sak 04/24 og 05/24 å påpeke den 
alvorlige økonomiske situasjonen som er oppstått og oppfordre til å holde 
budsjetter på dagens nivå. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/11605-2 Kristine Slåtten 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for økt 
livskvalitet og deltakelse 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Asker kommune avgir høringsinnspill til Regional plan for økt livskvalitet og 

deltakelse slik det fremgår i vedlegg Høringsinnspill fra Asker kommune til 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for Akershus 2024.  

 
1. Sammendrag 
Fylkesrådet i Akershus har sendt ut forslag til Regional plan for økt livskvalitet og 
deltakelse på høring. Frist for innspill er 20. september 2024. Planen løfter frem 
følgende seks områder/temaer som det skal arbeides med de neste 12 årene:  

• Inkludering og deltakelse 
• Livskvalitet og levekår 
• Helhetlig by- og stedsutvikling 
• Frivillighet 
• Kunst og kultur 
• Idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet 

Overordnet, slutter Asker kommune seg til planen. Noen temaer kommenteres 
nærmere.  

2. Bakgrunn for saken 
Den 23. juni 2024 fikk Asker kommune invitasjon til å gi et høringsinnspill på 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for Akershus 2024-2036.  
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Planen har tidligere vært på høring som en del av Vikens planprogram for regionale 
planer. Da under navnet Regional plan for økt livskvalitet, deltakelse og likeverd, ble 
den behandlet politisk i november 2021 sammen med Regional plan for kompetanse 
og verdiskaping og Regional plan for areal og mobilitet (saksnummer 21/12651). 
Asker spilte inn at forslaget til planprogram for de regionale planene samsvarte med 
kommunes satsningsområder og mål. Planen ble ikke kommentert utover dette.  

Plangrunnlaget ble overlevert til Akershus fylkeskommune fra tidligere Viken 
fylkeskommune. Forslaget til planen bygger så på forslag til regional planstrategi for 
Akershus, planarbeid og prosesser fra de siste fire årene. Planen erstatter helt eller 
delvis Regional plan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv i Akershus og Regional plan 
for kulturminner og kulturmiljøer i Akershus. Planen er forankret i regional 
planstrategi for Akershus, som var på høring fra april til juni 2024.  

En regional plan skal etter plan- og bygningsloven § 8-2 legges til grunn for regionale 
organers virksomhet og for kommunal og statlig planlegging og virksomhet i 
regionen.  

 
3. Saksopplysninger 
Planens innhold  
Med et overordnet og langsiktig perspektiv, har planen som formål å imøtekomme 
utfordringene knyttet til sosial bærekraft, sosial ulikhet, inkludering og økt livskvalitet. 
Planen løfter frem følgende seks områder/temaer som det skal arbeides med de 
neste 12 årene, med tilhørende underliggende strategier:  

• Inkludering og deltakelse  
o Fremme likestilling og redusere utenforskap  
o Inkluderende arbeidsliv for økt livskvalitet og bedre levekår 

• Livskvalitet og levekår  
o Redusere sosial ulikhet i helse  
o Sikre gode oppvekstvillkår for alle barn og unge  
o Fremme inkluderende og sosiale fellesskap  

• Helhetlig by- og stedsutvikling  
o Skape sosialt bærekraftige lokalsamfunn 
o Fremme klima- og miljøvennlige liv for alle  

• Frivillighet  
o Styrke mangfold og deltakelse i frivilligheten  
o Sikre gode rammevilkår for frivilligheten  

• Kunst og kultur  
o Sikre alle tilgang til gode kunst- og kulturopplevelser  
o Bruke kunst og kultur til å styrke demokrati og ytringskultur  
o Sikre gode rammer for utvikling og formidling av kunst og kultur 

• Idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  
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o Skape kultur for økt fysisk aktivitet i hverdagen  
o Utvikle flere og varierte arenaer for idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet  

Som en del av regional plan, følger det også et handlingsprogram for gjennomføring 
av planen. Handlingsprogrammet viser hvordan fylkeskommunen og andre aktører 
(deriblant kommunene) skal handle for å oppnå målene som er satt i den regionale 
planen. Behovet for å rullere handlingsprogrammet skal vurderes årlig.  

Intern medvirkning til Askers høringsinnspill 

Askers høringsinnspill har vært gjenstand for bred medvirkning internt. Planen 
og handlingsprogrammet ble sendt på e-post før sommerferien til 
virksomhetsledere, avdelingsledere og andre ansatte som totalt sett, 
representerte alle tjenesteområder i kommunen og berørte tjenester. Miljø og 
samferdsel, NAV, idrett og friluftsliv, velferd, og samfunnsplanlegging har 
kommet med innspill som er inkorporert i høringsinnspillet. Utover dette har 
flere svart at de slutter seg til planen.  

Høringsinnspillet – kort oppsummert 

Planen er i tråd med Askers kommunalplaner og temaplaner og i stort, slutter vi 
oss til planen. Videre kommenterer høringsinnspillet på følgende temaer: 
livskvalitet og klima, inkludering og deltakelse, by- og stedsutvikling, transport 
og tilrettelegging for kollektiv, gange og sykkel, og koordinere og samle 
ressurser.  

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse bygger på FNs bærekraftsmål og har 
som formål å imøtekomme utfordringene knyttet til sosial bærekraft, sosial ulikhet, 
inkludering og økt livskvalitet. Planen inneholder også strategier med betydning for 
den økonomiske dimensjonen, slik som mangel på arbeidskraft og kompetanse, og 
til den miljømessige dimensjonen, slik som infrastruktur for transport og sykkel og 
gange.   
 
Både Akershus fylkeskommunen og Asker kommune vil dra nytte av tett dialog og 
tverrfaglig samarbeid, spesielt for å imøtekomme de overordnede 
samfunnsutfordringene som både vi og fylkeskommunen står ovenfor.  

 
5. Konklusjon 
Akershus fylkeskommune har lagt Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for 
Akershus 2024-2036 ut på høring. Det er i Askers interesse å spille inn til planen 
ettersom kommunen er avhengig av samarbeid med fylkeskommunen på flere 



  4/4 

områder. Overordnet slutter Asker kommune seg til planen, og noen temaer er 
kommentert nærmere.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse i Akershus (høringsdokument) 
Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse 
for Akershus 2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11605 Kristine Slåtten 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 133/24 
  

Høringsinnspill fra Asker kommune til Regional plan for økt 
livskvalitet og deltakelse 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 133/24 

Behandling 

Marianne Riis Rasmussen (A) fremmet følgende forslag om tillegg, under 
Klimavennlige liv og bærekraftig forbruk: 

Det er forventet en betydelig befolkningsvekst i Akershus 2030. Dette gir utfordringer 
for arealbehov og miljøutfordringer knyttet til veksten. Presset på dyrka jord, natur og 
skog er allerede stort. Det er viktig at planarbeidet i Akershus rigges for å håndtere 
veksten slik at den skjer mest mulig bærekraftig. Vi har et særlig ansvar for å ta vare 
på dyrka og dyrkbar jord, og å øke produksjonen av viktige matvarer. Akershus bør 
sette tydelige mål for jordvern, matproduksjon og kulturlandskap. 

Innstillingen, med Riis Rasmussens forslag til tillegg, ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Asker kommune avgir høringsinnspill til Regional plan for økt livskvalitet og 
deltakelse slik det fremgår i vedlegg Høringsinnspill fra Asker kommune til 
Regional plan for økt livskvalitet og deltakelse for Akershus 2024. 

2. Følgende legges til under Klimavennlige liv og bærekraftig forbruk: 

«Det er forventet en betydelig befolkningsvekst i Akershus 2030. Dette gir 
utfordringer for arealbehov og miljøutfordringer knyttet til veksten. Presset på 
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dyrka jord, natur og skog er allerede stort. Det er viktig at planarbeidet i 
Akershus rigges for å håndtere veksten slik at den skjer mest mulig bærekraftig. 
Vi har et særlig ansvar for å ta vare på dyrka og dyrkbar jord, og å øke 
produksjonen av viktige matvarer. Akershus bør sette tydelige mål for jordvern, 
matproduksjon og kulturlandskap.» 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/08750-2 Øistein Myhre 

 

Behandles av Møtedato 
Formannskapet 17.09.2024 
 

 
Høringsinnspill fra Asker kommune - Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet 

 
Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Asker kommune sender inn høringsuttalelse, i tråd med sakens vedlegg 1, om 

Forslag til endringer i spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk 
aktivitet. 

 
1. Sammendrag 
Saken gjelder Asker kommunes høringsinnspill til «Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet,» se sakens vedlegg 1, 
med høringsfrist den 20. september.  
 
Kultur- og likestillingsdepartementet (KUD) har foreslått vesentlige endringer i 
spillemiddelordningen, som kan gi store konsekvenser for anleggsutvikling i 
kommunene.  
 
Spillemiddelordningen er den viktigste støtteordningen for bygging av anlegg for 
idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Asker kommune har mottatt høringssak fra Kultur- og likestillingsdepartementet 
(KUD) om «Forslag til endringer i spillemiddelordningen for anlegg til idrett og 
fysisk aktivitet, se sakens vedlegg 2. Høringsfristen er satt til den 20. september 
2024.  
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3. Saksopplysninger 
Spillemiddelordningen er den viktigste støtteordningen for bygging av anlegg for 
idrett, friluftsliv og fysisk aktivitet. Siden søknadsåret 2015 er det sendt inn 568 
spillemiddelsøknader fra Asker kommune (samlet for kommune og lag og 
foreninger), og for disse søknadene er det tildelt til sammen 307,6 mill. kr i 
spillemidler, med en anleggskostnad på ca. 2,305 mrd. kr.  
 
Høringsinnspill, sakens vedlegg 1, svarer ut 26 endringsforslag som KUD ønsker 
tilbakemelding på.  
 
I forbindelse med utarbeidelse av høringsinnspill er det gjennomført møter i 
storkommunenettverket, dialogmøte med Akershus fylkeskommune, samt møter 
med Asker idrettsråd og idrettslag i kommunen.  
 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Forslaget fra KUD inneholder vesentlige endringsforslag som kan få store 
konsekvenser for Asker kommunes etablerte politikk overfor lag og foreninger som 
bygger egne anlegg.  
 
Av de 26 endringsforslagene er det tre endringsforslag som vurderes som spesielt 
viktige og har størst konsekvenser for spillemiddelordningen: 
 
Forslag 25 – Søknad til det samme anlegget kan fremmes inntil 3 ganger 
KUD sin begrunnelse for forslaget: Søkere kan søke om spillemidler til anlegg under 
forutsetning at de ikke kan være sikre på å motta tilskudd. Søkere som velger å 
bygge uten først å ha fått behandlet søknad om spillemidler, gjør dette for egen risiko 
og regning. For å unngå usikkerheten knyttet til at søkere i praksis kan søke i en 
årrekke uten å få midler, foreslås det å sette en begrensning på hvor mange ganger 
en søknad kan fremmes. Det foreslås at søknad til det samme anlegget kan 
fremmes inntil tre ganger.  
 
Asker kommune støtter ikke dette forslaget. Skulle dette bli innført frykter vi at dette 
vil få store konsekvenser for anleggsbyggingen i Norge. 
 
Selv om ventetiden på å få tildeling av spillemidler for en godkjent søknad kan 
oppleves som lang, så er den i det minste forutsigbar. Dette fremkommer også i de 
innspillene som KUD har fått fra kommuner og fra idretten om dagens ordning; «I et 
stort flertall av innspillene, også fra idretten, uttrykkes det stor grad av tilfredshet med 
tilskuddsordningen slik den er. Det blir særlig pekt på at ordningen er forutsigbar». 

Ventetiden for tildeling av spillemidler til Asker kommune er i gjennomsnitt 3-5 år. For 
å få redusert ventetiden for lag og foreninger, har Asker kommune innført ordninger 
for kommunal forskuttering av spillemidler og kommunal lånegaranti. Dette er det 
mange kommuner rundt om i landet som også har innført. 
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Lag og foreninger kan søke om forskuttering spillemidler ved fremleggelse av 
godkjent spillemiddelsøknad og få dette utbetalt etter at byggearbeider er igangsatt. 
Det kan også søkes om kommunal lånegaranti dersom det må tas opp et banklån 
som mellomfinansiering av spillemidler og mva-kompensasjon. 

Disse ordningene kan Asker kommune ha ettersom spillemiddelordningen er 
forutsigbar. Skulle det bli innført en grense for maks 3 søknader vil vi miste denne 
forutsigbarheten og Asker kommune kan ikke lenger tilby slike ordninger.  

Konsekvens av dette forslaget antas å være store. Siden 2015 har Asker kommune 
fått tildelt kr 319 543 000 i spillemidler, der 54,4% av tildelt beløp er for søknader 
sendt mer enn 3 ganger og som med det nye forslaget ikke ville fått tildelt tilskudd.  

Prosjektering i forbindelse med en spillemiddelsøknad er gjerne kostnadskrevende. 
Dette er gjerne et langvarig arbeid som starter opp i god tid før en 
spillemiddelsøknad sendes inn. Ved en innføring av maks 3 søknader vil dette gjøre 
tilskuddsordningen mer uforutsigbar og føre til at prosjekter ikke vil bli gjennomført 
fordi det blir usikkert om prosjektet noen gang vil få tilskudd og verken kommuner 
eller idrettslag ønsker å ta denne risikoen.  

Regjeringen har som uttalt mål om «å ruste opp og bygge flere idrettsanlegg». Med 
dette forslaget vil en ikke nå målet, Asker kommune frykter det blir bygget langt færre 
anlegg. Etterslepet på tildeling av spillemidler vil kanskje bli mindre, men 
«etterslepet» på anleggsbehov ute i kommunene vil øke betraktelig. 

Asker kommune ønsker også å poengtere at ordningen momskompensasjon for 
bygging av idrettsanlegg krever en godkjent søknad om spillemidler og et 
sluttregnskap for å kunne søke. Det kommer ikke klart frem i høringsdokumentene 
om spillemiddelsøknader som ikke får tilskudd innen 3 søknader, og dermed blir 
avslått, fortsatt er berettiget søknad om momskompensasjon. Skulle dette da også 
frafalle vil de bli enda vanskeligere å realisere anlegg. 

Forslag 7 - Forenklet anleggsordning som erstatning for eksisterende 
nærmiljøordning 

Asker kommune støtter ikke forslaget om en forenklet anleggsordning som erstatning 
for dagens ordning for nærmiljøanlegg. 

I hovedsak er det tre grunner til dette: 

• Fylkeskommunene skal overta saksbehandling av søknader. Kommunene blir 
da forbigått i behandlingen av viktige lokale anlegg, og at vi da ikke får vurdert 
behovet for det enkelte anlegget.  

• En løpende saksbehandling uten en søknadsfrist, som behandler søknader 
frem til «potten» er tom, vil premiere de som er raske med å sende søknader, 
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og ikke de gode behovsprøvde anlegg. Både kommuner, fylkeskommuner og 
KUD vil miste kontroll over tildelingen til de anleggstypene som det er størst 
behov for å prioritere. 

• Asker kommune anser med en løpende tildeling av tilskuddsordning, i praksis 
vil være å gå imot intensjonen om økt behovsprøving av anleggene som skal 
bygges. 

 
Asker kommune anbefaler heller å finne løsninger som forenkler 
dokumentasjonskrav i dagen nærmiljøordning, men at saksbehandlingen av 
søknader forblir som den er i dag. 
 
Forslag 22 – Borettslag, bygdelag og velforeninger mister muligheten til å søke om 
spillemidler til nærmiljøanlegg 
 
Asker kommune støtter ikke dette forslaget. Velforeninger bygger gjerne de viktige 
nærmiljøanleggene som idrettslag og kommuner ikke normalt bygger. Velforeninger 
står for om lag ¼ av alle spillemiddelsøknader på nærmiljøanlegg fra Asker 
kommune, og vi ønsker at denne gruppen fortsatt skal kunne søke om tilskudd. 

 
5. Konklusjon 
Asker kommune gir høringsuttalelser til «Høring – forslag til endringer i 
spillemiddelordningen» slik det forekommer i vedlagt høringsinnspill, innen fristen 20. 
september 2024. 
 
Det er spesielt forslagene om at søknader maks kan fremmes 3 ganger, forenklet 
tilskuddsordning for nærmiljøanlegg og at velforeninger og borettslag ikke lenger kan 
søke, som vurderes som forslagene med størst konsekvenser.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 

Vedlegg: 
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Arivsak Saksbehandler 
24/08750 Øistein Myhre 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Formannskapet 17.09.2024 134/24 
  

Høringsinnspill fra Asker kommune - Forslag til endringer i 
spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk aktivitet 

Formannskapet har behandlet saken i møte 17.09.2024 sak 134/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Asker kommune sender inn høringsuttalelse, i tråd med sakens vedlegg 1, om 
Forslag til endringer i spillemiddelordningen for anlegg til idrett og fysisk 
aktivitet. 

 

 

 



 
 

 

  
 

Referatsaker formannskapet 17. september 2024 
 
Refererte dokumenter tas til orientering slik de foreligger. 

 
 
 
         
 
Dokumentet er elektronisk godkjent. 
 

      

Notat til referatsak 

Vår referanse 
24/15372-1 
 

Vår saksbehandler 
Julie Benedicte Bøye 

Dato 
13.09.2024 
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